
 

 

ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA PER LES POLÍTIQUES DE GESTIÓ 
DE LA SEGURETAT I CIVISME 
 
 
Núm. de la sessió: 8/2022 
Data: 7 de setembre de 2022 
Hora: de 10 h a 11:23 h  
 
 
Aquesta sessió es fa mitjançant sistemes electrònics (Teams) de conformitat 
amb l’habilitació que efectua l’article 46.3 de la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, en la redacció donada per la D.F. segona del Reial 
Decret Llei 11/2020, de 31 de març. També en concordança a les previsions de 
la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, del 17 de març, de 
mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica. 
Tal com preveuen aquestes normes i l’acord del Ple de la Corporació de data 31 
de març del 2020, es garanteix la identitat dels membres, el contingut dels acords 
adoptats, així com la interactivitat i intercomunicació entre ells en temps real i la 
disponibilitat dels mitjans durant la sessió. 
 
 
Assistents: 
 
 
- Il·lm. Sr. Miquel Pueyo París – President de la Comissió i Alcalde de la ciutat 

- Sra. Ignasi Amor Bergé - Vocal ERC-AM 

- Sr. Joan Ramon Castro Huguet – Vocal JxCAT 

- Sra. Cristina Morón Molina – Vocal PSC 

- Sr. Fèlix Larrosa Piqué  - Vocal PSC 

- Sra. Elena Ferre Toldrà  – Vocal Comú  

- Sr. Xavier Palau Altarriba – Vocal PP 

- Sra. Maria Burrel Badia – Vocal C’s 

- Sr. Sergio González Arroyo – Regidor no adscrit  

- Sr. José Maria Córdoba Alós – Regidor no adscrit 

- Sra. Ángeles E. Ribes Duarte – Regidora no adscrita 

- Sr. Josep Ramon Ibarz Almenara - Intendent Cap de la Guàrdia Urbana 

- Sr. Antoni Baró Nogueró, President de la FAVLL 

- Sra. Montse Moreno Gené – Secretària de la Comissió   

 

Excusen la seva assistència la Sra. Jordina Freixanet Pardo, vocal ERC-AM  i el 
Sr. David Melé Garcés – Vocal JxCAT 



 

 

 
Ordre del Dia: 

  
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta i de l’annex d’intervencions de la sessió 
anterior.  
 

2. Anàlisi de les dades sobre criminalitat del Ministeri de l’Interior corresponents 
al primer semestre de 2022. 

 

3. Anàlisi de l’informe del vicesecretari de l’Ajuntament sobre la possibilitat de 
modificar l’Ordenança Municipal de Convivència i Civisme per incorporar la 
regulació d’un programa de mesures alternatives a les sancions econòmiques 
per infraccions administratives. Propostes d’actuació. 

 

4. Informacions de la Regidoria:  

 

a. Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana des de la 
comissió anterior. 

 
b. Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai Públic.  

 

c. Informació sobre el desenvolupament del Pla Estratègic de Convivència i 
Civisme de la Ciutat de Lleida.  

 

d. Altres informacions.  
 

 
5. Precs i preguntes.  

 
 
1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta i de l’annex d’intervencions de la sessió 
anterior. 
 

Als membres de la Comissió se’ls ha tramés l’esborrany de l’Acta i de l’Annex 

d’Intervencions de la sessió anterior, que es donen per llegits i s’aproven per 

unanimitat. 

 

2. Anàlisi de les dades sobre criminalitat del Ministeri de l’Interior 
corresponents al primer semestre de 2022. 

 

El President fa un aclariment respecte les dades publicades als mitjans de 

comunicació sobre un increment del 64,3% d’agressions sexuals amb penetració 

a Lleida: les dades corresponien a tota la província i no al municipi pròpiament. 

Les dades reals suposen un increment a la ciutat de 3 agressions en el mateix 



 

 

període del 2021. Però com la publicació va coincidir amb les primeres denúncies 

per punxades de submissió química es va generar alarma. Si més no, el 

President remarca la necessitat de treballar plegats per millorar la realitat de les 

persones i anuncia que el 19 de setembre es reunirà la Comissió d’avaluació i 

seguiment del protocol d’atenció a les dones en situació de violència masclista 

al municipi de Lleida, i es podrà revisar si cal aquest protocol i les accions a dur 

a terme.  

Al respecte, el President considera que és més operatiu la convocatòria d’aquest 

òrgan tècnic, que realitzar una comissió informativa extraordinària per tractar el 

tema com va sol·licitar el Grup Municipal del PSC, ja que s’ha tingut l’oportunitat 

de poder revisar les dades en aquesta comissió, tot i que ho deixa a decisió 

d’aquest grup municipal, prèvia consulta al Secretari General i presentació d’un 

text que se sotmeti a anàlisi. Per la seva part, el President es compromet a 

traslladar-los la informació del contingut de la reunió que farà la Comissió 

d’avaluació i seguiment del protocol d’atenció a les dones en situació de violència 

masclista al municipi de Lleida. 

 

3. Anàlisi de l’informe del vicesecretari de l’Ajuntament sobre la possibilitat 

de modificar l’Ordenança Municipal de Convivència i Civisme per 

incorporar la regulació d’un programa de mesures alternatives a les 

sancions econòmiques per infraccions administratives. Propostes 

d’actuació. 

 

El President explica que per tal de donar compliment a la proposta presentada 

pel GM Ciutadans al Ple de juliol per modificar l’Ordenança municipal de 

convivència i civisme i incorporar mesures alternatives a les sancions 

econòmiques per infraccions administratives, s’ha demanat informe a Secretaria 

General. Aquest informe, que es pot consultar al Shared de la Comissió, conclou 

que per fer una modificació de l’Ordenança que substitueixi la sanció econòmica 

per altres mesures de caràcter alternatiu cal una habilitació legal específica que 

no està reconeguda per a les entitats locals. Es poden, però, introduir mesures 

complementàries a les sancions econòmiques, com la reposició de la situació 

alterada a l’estat originari o exigir la indemnització per danys i perjudicis que 

s’hagin causat i siguin l’objecte de la infracció, amb l’objectiu de promoure la 

convivència, procurant l’impuls de pràctiques educatives i reparadores. En 

aquest cas hauria la possibilitat de graduar a la baixa les sancions econòmiques, 

regulant-ho de forma adient en l’ordenança de civisme. 

Amb la voluntat de donar compliment a l’acord del Ple i tenint en compte aquest 

informe del Vicesecretari, el President proposa, en primer lloc,  incloure com una 

de les accions del Pla estratègic de convivència i civisme la proposta de 

modificació de l’Ordenança municipal de convivència i civisme per regular les 

mesures complementàries i alternatives a les sancions per infraccions 



 

 

administratives en la línia que proposa l’informe, proposta que estava inclosa 

també en el document presentat pel Grup Municipal de Ciutadans i, en segon 

lloc, encarregar a la Comissió de Convivència i Civisme que es crearà en el si 

del Consell de Ciutat el proper 23 de setembre, que elabori un esbós de proposta 

per a la incorporació de les mesures complementàries a les sancions 

econòmiques per infraccions administratives en la línia de l’informe del 

Vicesecretari. Finalment, donar a la proposta de la Comissió de Convivència i 

Civisme la tramitació administrativa pertinent per al seu debat i aprovació al Ple 

Municipal. 

 

Per tal de debatre aquestes propostes el President obre un torn de paraules. Les 

diferents aportacions realitzades pels membres de la Comissió poden consultar-

se en l’Annex d’Intervencions. 

 

Es decideix tirar endavant la posta en pràctica de l’acord plenari en la línia que 

s’ha explicat. 

 

4.-  Informacions de la Regidoria: 

 

a) Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana des de 

l’anterior comissió. 

 
L’Intendent Cap de la Guàrdia Urbana informa sobre les actuacions més 

destacades que ha dut a terme el citat cos policial des del gener fins a l’agost del 

2022, en comparativa amb el 2021 . Les dades estadístiques es poden consultar 

al document pujat al Shared de la Comissió. 

 
b) Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai Públic. 
 
El President explica que s’ha dut a terme una campanya informativa per evitar 
l’abandonament de bosses i residus al costat dels contenidors i que en les 
properes setmanes es posaran a terra davant dels contenidors uns adhesius 
informatius més grans, on s’avisa de multes de 400 a 4000€. Així mateix, i per 
respondre a les demanes de la ciutadania d’accions més contundents, s’han 
activat inspectors de Medi Ambient, que ja han fet una 50a d’informes amb 
propostes de sanció per abandonament de residus, sobretot cartró i bosses, que 
acabaran amb multes. 
 
El President també anuncia que a partir d’aquest setembre els agents cívics faran 
tasques de control al costat dels contenidors, com així la Guàrdia Urbana, 
centrant-se especialment en les illes més problemàtiques que ja s’han identificat. 



 

 

 
 
c) Informació sobre el desenvolupament del Pla estratègic de convivència i 
civisme de la ciutat de Lleida. 
 
El President informa al GM Ciutadans que han respòs per escrit a les propostes 

aportades al Pla estratègic de convivència i civisme i que aquestes s’han fet 

arribar a la directora del Pla per a que siguin tingudes en compte. 

Així mateix, explica que se segueix avançant en elaboració de les fitxes de les 

accions que integraran el Pla Operatiu i que el 23 de setembre es presentarà 

l’esborrany d’aquest Pla a la Comissió de Convivència i Civisme del Consell de 

Ciutat per ser revisat i per a que també hi puguin fer aportacions. 

 

d)Altres informacions. 

Al respecte de la venda no autoritzada a la Plaça del Dipòsit, el President fa 

saber que a partir del 7 de juliol s’ha posat en marxa un operatiu policial per 

erradicar-lo i que consisteix en una patrulla fixa les 24 h del dia, que ja ha fet 

diverses detencions, identificacions i denúncies per infraccions. La valoració és 

molt positiva perquè s’ha aconseguit erradicar la venda no autoritzada a la Plaça 

del Dipòsit i fins el moment no s’ha constatat la creació en altres carrers del 

Centre Històric de punts estables de venda il·legal.  

 
4.- Precs i preguntes: 
 
En aquest punt es responen les preguntes que es formulen per part dels 
membres de la comissió. 
 
El president es compromet a donar resposta per escrit a les preguntes que no 
s’han contestat oralment. 
 
Les intervencions realitzades en aquest punt es poden consultar en l’Annex 
d’Intervencions que està pujat al Shared de la Comissió Informativa. 
 
El President aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 
 
La Secretària,                                                                  Vist i Plau 

                                                                                        El President,  

 


